
 

 

1 / 4 

 

 

 

 

Referat 

 

Referat, Uddannelsesudvalgsmøde,  
Fysioterapeutuddannelsen 
12. december 2022, kl. 16.00–17.30 
Online via Teams 

Til stede: Brian Errebo-Jensen, John Møller Bruun, Aswine Rasmussen, Birgith Ander-

sen, Marianne Gjerstrup Thomsen, Anna Rønnow, Mads Haarhøj Malle, Thomas Stig 

Hynding Grøndberg, Maja Bertram 

 
Afbud: Sune Ahrenkiel, Cathrine Skau Hansen 

 
Referent: Linda Fritze Madsen  

 
1. Velkomst og præsentationsrunde 

Formand Brian Errebo-Jensen byder velkommen til uddannelsesud-
valgsmødet, som denne gang foregår online via Teams. Det er tanken at 
afholde møder online i de tilfælde, hvor dagsordenen tillader det og hvor 
der er overskuelige emner. Det kan også sikre kontinuitet, idet der ikke 
går så lang tid mellem møderne. 
 
Studieleder Maja Bertram giver en kort status på udvalgets medlems-
sammensætning, som består af: 

• Et medlem som regionsformand for DFYS 

• Et medlem, der repræsenterer gymnasieområdet i regionen  

• To medlemmer, der varetager lederfunktionen indenfor fysiote-
rapi 

• To medlemmer udpeget af bestyrelsen 

• To medlemmer fra forsamlingen af kliniske vejledere  

• To medarbejderrepræsentanter 

• To studenterrepræsentanter   
 
Det bemærkes, at Anna Rønnow, som varetager den ene af funktio-
nerne i praksis, stopper som klinisk underviser og dermed trækker sig fra 
uddannelsesudvalget. Formanden takker for det gode samarbejde og 
indsatsen i de forgangne år. Held og lykke med det nye arbejde. 
 
Studielederen forsøger at finde repræsentanter til de vakante pladser. 
Uddannelsesudvalget vil modtage en opdateret medlemsliste, når ny af-
taler er faldet på plads.  
 

2. Godkendelse af dagsorden 
Ingen bemærkninger 

 
3. Opfølgning på referat fra den 17.05.2022 

Studielederen fortæller, at UC SYDs rektor har afholdt dialogmøder med 
alle medarbejdere om strategien. Rektor fremlagde et budskab om, at 

 

Dato 

21.12.2022 

 

Journal nr. 

4-34-01-1/2017 

 

Reference 

lfma 

 



 

 

 

 

 

 

 

2 / 4 

UC SYD skal være en stærkere samfundsdebattør og at fastholdelse og 
rekruttering skal italesættes mere positivt, hvorfor han ønsker at ændre 
begreberne til deltagelse og tilknytning.  

 
Studielederen oplyser desuden, at fysioterapeutuddannelsen er i proces 
i forhold til at arbejde med efter- og videreuddannelse og forskning. 
Grunduddannelsen har dog det største fokus. Uddannelsen har to an-
satte med en forskerbaggrund og flere er i gang med en ph.d.  
 
Det oplyses, at uddannelsesudvalgets referater er placeret på UC SYDs 
hjemmeside (link: UC SYDs uddannelsesudvalg).  

 
4. Opsamling på temamøde med bestyrelsen den 26.09.2022 

Formanden oplyser, at UC SYDs bestyrelse har fremlagt en ny strategi-
plan, som blev drøftet på temamødet med uddannelsesudvalgene i sep-
tember måned. Det er blandt andet et af uddannelsesudvalgets opgaver 
at bidrage med vinkler ind i strategiarbejdet. Temamødet er en årlig be-
givenhed med deltagelse af bestyrelsen og alle uddannelsesudvalg. 
Denne gang var emnet grøn omstilling med interessante oplæg. Studie-
lederen refererer til en interessant, men svær gruppedialog med jorde-
moderuddannelsen. Gruppen synes, de manglede en konkret ramme-
sætning for, hvordan vi skal undervise de studerende i grøn omstilling. 
Der var en uforløst konklusion på dagens temamøde. Det er i øvrigt 
holdningen, at der er forskel på bæredygtighed og grøn omstilling, da 
udvalget mener, at bæredygtighed kan og skal ses i et bredere perspek-
tiv, som for uddannelsen er bedre at arbejde med.  
 
Flere af udvalgets medlemmer er enige om, at temamødet var for ab-
strakt og at det er en udfordring af samle så mange forskellige professio-
ner.  
 
 

5. Meddelelser fra formanden 

• Der er udkommet en ny hvidbog om rehabilitering, som er et af 
de fremtrædende emner på sundhedsdagsordenen. Formanden 
anbefaler, at bogen anvendes i uddannelsen.  

• Ledighedstallene i regionen ser fornuftige ud (ca. 3%) og er på 
et tilfredsstillende niveau ifølge styrelser og arbejdsløshedskas-
ser. På Sjælland ligger tallet på ca. 2% ledighed. DFYS (Danske 
Fysioterapeuter) følger tallene nøje.  

• Formanden har deltaget på forskellige konferencer om rekrutte-
ring og fastholdelse, som fylder meget og er den retorik, der bru-
ges i praksis. Det gennemgående tema var, hvordan uddannel-
serne gør sig attraktive for ungdommen og hvordan vi fastholder 
de studerende.  

• Formanden har haft møde med regionsdirektøren i psykiatrien, 
som sidder i en følgegruppe, der har arbejdet med anbefalinger 
til ti-årsplan for psykiatriområdet. I arbejdet med psykiatrien er vi 
dybt afhængige af at have et fagligt miljø og kliniske vejledere. 
En anbefaling i tiårsplanen er efteruddannelse for fysioterapeu-
ter og ergoterapeuter. Den 9. februar 2023 er der arrangeret en 
partnerskabsdag, som handler om rekruttering til psykiatrien. Det 
er Region Syddanmark der er arrangør. 

https://www.ucsyd.dk/om-uc-syd/strategi-og-organisation/uddannelsesudvalg
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• Det er planen at drøfte ventetidspuklen med regionsformanden 
Stefanie Lose i Region Syd i forhold til anvendelse af fysiotera-
peuters kompetencer i sundhedsvæsenet, hvad tanken er med 
nærhospitalerne i forhold til indhold og hvilke forandringer, det 
fører med sig.  

• Formanden oplyser, at nyuddannede har kontingentfrihed i det 
første halve år af deres medlemskab af DFYS. På et repræsen-
tantskabsmøde blev det drøftet, at DFYS skal være mere tyde-
lige omkring denne mulighed, hvorfor der afholdes fyraftensmø-
der. Der afholdes desuden møder for studerende på 6. og 7. se-
mester for at klæde dem på til arbejdslivet. 

 
6. Meddelelser fra studielederen 

Maja fremviser en PP med sine meddelelser med fokus på følgende em-
ner: 

• UC SYDs professionsfestival 
UC SYD har afholdt sin anden professionsfestival. Fysiotera-
peutuddannelsen bidrog med et oplæg om VR-briller, som kan 
bidrage til læring, hvilket tiltrak mange studerende. Desuden var 
der oplæg om hvidbogen om rehabilitering. Evalueringen af fe-
stivalen viser, at der er gode, men et alt for stort udbud af aktivi-
teter. Der var deltagelse af flere kliniske undervisere, hvilket stu-
dielederen finder glædeligt.  

• Status på institutionsakkreditering   
UC SYD er blevet positivt akkrediteret. Akkrediteringsrådet har 
undersøgt og vurderet vores kvalitetssikringssystem. I praksis 
betyder det nu, at UC SYD har mulighed for at oprette nye ud-
dannelser. Desuden har vi fået tilbagemeldinger i forhold til for-
bedringsmuligheder. Vi skal akkrediteres igen om fire år.   

• Målsætning 2023 
Jf. bilag  

• Studenterbestand, optag m.v. 
Der er faldende antal ansøgninger og et stigende antal stude-
rende med forskellige udfordringer. Der er pt. 12 ledige pladser 
på februar 2023-holdet. Flere norske studerende har vist inte-
resse, efter at de ikke længere skal i turnusforløb, men de har 
desværre ikke kunne nå det i forhold til ansøgningsprocessen. 
Uddannelsen er desuden påvirket af studerendes overflytninger 
til andre professionshøjskoler. Dette er muligt efter det første 
studieår.  

• Karaktergennemsnit  
Jf. bilag. På trods af en del studerende med udfordringer formår 
uddannelsen at løfte dem fagligt, så de ligger på niveau med de 
studerende fra de øvrige fysioterapeutuddannelser, hvilket er un-
dervisernes fortjeneste.  

 
Marianne Gjerstrup Thomsen refererer til en evaluering af medicinud-
dannelsens 1. semester på SVS, hvor de studerende trives. Marianne er 
i dialog med studielederen om et stamafdelingskoncept, som sygeplejer-
skeuddannelsen arbejder med på dens 7. semester.  
 

7. Meddelelser fra udvalgets medlemmer 
Ingen bemærkninger 
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8. Uddannelsesområdets efter- og videreuddannelse (EVU) 
Efter- og videreuddannelse vil blive taget op som tema på et uddannel-
sesudvalgsmøde i foråret til en drøftelse af behov og hvordan vi kan 
skabe en kultur om livslang læring og fysioterapeutuddannelsens rolle – 
evt. med deltagelse af en medarbejder fra EVU-området. Formanden og 
studielederen vil arbejde på en liste over forskellige temaer.  
 
 

9. Eventuelt 
Kommende møder:  

• 8. februar 2023 kl. 12.00 – 15.30 (uddannelsesudvalgsmøde) på 
Campus Haderslev 

• 9. maj 2023 kl. 12.00 – 15.30 (uddannelsesudvalgsmøde) 

• 28. september 2023 kl. 9.00 – 12.30 (temamøde med  
bestyrelsen) 
 

 


